
 1 (5)  
2023-12-11 

 
 
    

    SALA PENSIONÄRSRÅD  
 

Anteckningarna anmäls i kommun- 
styrelsens ledningsutskott. 

 
 

SALA KOMMUN 
Kommunstyrelsens förvaltning 
Box 304 
733 25 Sala 

Besöksadress: Stora torget 1, Sala 
Växel: 0224-74 70 00 
Fax: 0224-188 50 
Kommun.info@sala.se 
www.sala.se 

Nina Nilsson 
Sekreterare  

nina.nilsson@sala.se 
Direkt: 0224-74 78 05 
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  Mötesanteckningar 11 december 2023, kl 13.00-14.40 

Närvarande  
Johanna Ritvadotter (V)  ordförande KPR 
Erik Hamrin (M)   ledamot 
      
Ordinarie representanter  
Mai-Britt Frank  PRO Sala 
Monica Johansson  Västerfärnebo PRO 
Gerd Långhede  Ransta PRO 
Per Byström  SPF 
Margret Kihlström  SKPF 

Ersättare 
Åse Robertsén  PRO Sala 
Gudrun Lindqvist  SKPF 
 
 

1. Nära vård 

Malin Neidenmark Region Västmanland, Åsa Sahlberg och Malin Jo-
hansson från Vård och omsorgskontoret informerade om Nära vård. 

Framtidens nära vård i Västmanland är en vårdstruktur där region 
och kommun tillsammans vill skapa en gemensam hälso- och sjukvård 
med fokus på person och relation. I den nya vårdstrukturen utgör pri-
märvården basen för samspelta insatser mellan kommun och sjukhus. 
De viktigaste byggstenarna är samverkan mellan region och kommun 
samt ett tydligt individfokus.  
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Nära vård är till för alla kommuninvånare, både barn, vuxna och äldre, 
som 

• har behov av att få sin vård samordnad 

• lever med en komplex sjukdomsbild 

• är multisjuka eller sköra. 

Färre kommer att behöva försörja flera, så kommun och region behö-
ver tänka om för att räcka till. Nära vård är en del av den omställ-
ningen. Arbetet handlar bland annat om att göra individen till en aktiv 
medskapare. 

 

2. Övriga frågor 

• Hemtjänstindex 2023 publiceras 5 december. Diskussion om årets 

resultat?   
Länk till resultatet: Hemtjänstindex 2023 - Hemtjänstindex (hemtjanstin-

dex.se) 

Åsa Sahlberg, verksamhetschef för hemtjänsten, får motta pension-

ärsrådets applåder. Åsa svarar med att det är personalen ute i verk-

samheten som gör jobbet, och det är de som förtjänar applåderna.  
 

• Utdrag ur belastningsregistret bör krävas inför anställning i äldre-

vården. Frågan aktualiserades vid KPR 2018-12-10 men avvisades 

utifrån beslut i KS 2017-04-18.   
Ett nämndinitiativ väcktes av Magnus Edman (SD) i februari 
2023, Kommunstyrelsen avslog nämndinitiativet vilket innebär 
att verksamheterna inte efterfrågar utdrag ur belastningsregist-
ret. - Svar från Vård och omsorg 
 

• ”Koll på läkemedel” ett projekt för PRO, SPF, SKPF och Apoteket 

uppmärksammar att man skall göra årliga läkemedelsgenomgångar 

för 75+ på särskilt boende eller med hemsjukvård och med 5 eller 

fler läkemedel förskrivna. Hur görs det i Sala? 
Är man inskriven i hemsjukvården så har man automatiskt en lä-
kemedelsgenomgång, så det gäller all som bor på särskilda boen-
den, SÄBO, och de som är inskrivna i hemsjukvården. - Svar från 
Vård och omsorg 

https://hemtjanstindex.se/hemtjanstindex-2023/
https://hemtjanstindex.se/hemtjanstindex-2023/
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• Vi önskar kostnadsfritt disponera gymnastiksalar på skolor under le-

diga tider på eftermiddagarna. 

Kommunfullmäktige är den instans som bestämmer kring taxor för 

idrottshallar och gymnastiksalar. En revidering av befintliga taxor 

är tidsmässigt nära att lyftas igen och då tar vi med oss önskan om 

att pensionärs- och sociala föreningar önskar nolltaxa. 

Kultur- och fritidskontoret vill dock uppmärksamma att i flera       

idrottshallar och gympasalar ingår i skolans verksamhetsområde, 

och inte är allmän plats. Vilket kan göra det svårt att hyra även om 

det är ledigt. 

Så frågan tillbaka blir: 

Är frågan om att få tillgång till skolans gymnastiksalar på skoltid el-

ler är frågan om nolltaxa för pensionärs och sociala föreningar vid 

hyrande av idrott- och gympahallar likt den som finns för barn och 

ungdomsverksamhet? 

Pensionärsföreningarna efterfrågar speciellt gymnastiksalarna i 

Ransta, Västerfärnebo och Möklinta, under skoltid eller strax efter 

skoltid det vill säga mellan 16.00-18.00. - Svar från Kultur och fri-
tid 

 
• Information om hjärtstartare till pensionärsföreningar. 

Sala kommun har inte längre den kunskapen, men Civilförsvarsför-

bundet hänvisar till Jan Lindberg, som tidigare arbetade på Rädd-

ningstjänsten i Sala att han kan hjälpa till med utbildning av hjärt-

startare, janlindberg1960@hotmail.com 
 

• Korttidsboende - redovisning av regler och debitering   
Kostnaderna i år för korttidsplats/växelvård är 79 kronor per dag 
för omvårdnaden och 109 kronor per dag för måltider.  
Vill man få omvårdnaden inkomstprövad (kan bli mellan 0-79 kr) 
fyller man i en inkomstförfrågan antigen via e-tjänst på hemsidan 
eller en blankett. - Svar från Vård och omsorg 

 

mailto:janlindberg1960@hotmail.com
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• Dålig framkomlighet på många trottoarer för rullstolar, rullatorer 

osv  
Svårt att besvara frågan då jag inte upplever det som en fråga 
utan ett konstaterande att det är dåligt. Vad är det ni vill få för 
svar? Jag tänker att ni vill att det ska bli bättre, men då behöver 
jag ett förtydligande; Vart har vi dålig framkomlighet? Är det ute i 
byarna?  På vissa gator? I Centrum? Varför är det dålig framkom-
lighet? För smalt? ojämn mark? - Svar från Tekniska 
 

3. Information från organisationerna och KS/KF 

SPF Sala informerar att de haft många olika verksamheter under den 
gångna terminen. Känslan är att föreningen är tillbaka på samma nivå 
som före pandemin. 
Troligen kommer SPF Sala att vara värd för Västmanlands distrikts 
årsstämma i mars 2024, något som styrelsen för SPF Sala passar bra 
med tanke på Sala 400 år. 

Västerfärnebo PRO informerar att de precis har gjort klart vårpro-
grammet, och dans på Svedboäng kommer att komma tillbaka till som-
maren 2024. Under hösten har föreningen fått till ett tak i anslutning 
till boulebanan, föreningen hade fått stöd av Sala sparbanks miljonen. 

SKPF informerar att man bland annat har gjort några resor med med-
lemmarna, och en väldigt uppskattad resa var till Lasse Åbergs mu-
seum i Bålsta. SKPF deltog även på 65+mässan i Västerås med lyckat 
resultat. 

Ransta PRO informerar att de har haft auktion och ett uppskattat jul-
bord. Nu blir det uppehåll tills aktiviteterna sätter i gång igen i januari. 

Sala PRO informerar att det flyter på, vårprogrammet är färdigt. Ett 
par resor har ägt rum för medlemmarna under hösten. 

Från Kommunstyrelsen och Kommunfullmäktige informeras att om 
att Sala kommun går in som helägare för Sala silvergruva. Johanna 
Ritvadotter (V) informerar vidare om att Detaljplanen för Måns Ols 
badområde ska upp till beslut på kommande kommunfullmäktige.  
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4. Mötesdagar 2024 

Måndag kl 13.00-15.00 
5 feb, 13 maj, 23 sep, 9 dec  
 

5. Övrigt 

Ordförande Johanna Ritvadotter (V) tackar representanterna från för-
eningarna och övriga deltagare för ett givande år, och önskar alla en 
god jul och gott nytt år. 

 

6. Förslag på ärenden till kommande möten 

Korttidsboende -  

Fältassistenter 

Trygghetsboendet i Ransta 

 

Möte för förgruppen är planerad till den 22 januari kl. 13.00 på Kapla-
nen. Kommunen kommer att skicka ut en påminnelse kring nästkom-
mande möte två veckor innan mötet. 

 

 

 

Vid anteckningarna 
 

Nina Nilsson 


